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روی خط فوتبال د  نیا

شنود حرف های جنجالی رئیس لاتزیو و جنجالی بزرگی 

لوتیتو گیت
شهروند| گویا فوتبال ایتالیا قرار است هر 2 تابستان یک بار با ماجراهایی 
 در ح��د درام ه��ای جوزپ��ه تورنات��وره مع��روف ما را س��رگرم کن��د! بعد از 
»کالچو پولی« س��ال 2006 و »کالچو اسکومزه« س��ال 2011، حالا نوبت به 
رسوایی ش��نود تلفنی کلودیو لوتیتو، رئیس لاتزیو رسیده است. از مکالمات 
ضبط شده تلفنی او، کلی سوژه، اظهارات عجیب و غریب و البته اتهامات ثابت 
نش��ده و درحال اثبات به وجود آمده اس��ت. بی دلیل نبود که روزنامه »گاتزتا 
دلواسپورت« با تیتر »لوتیتوگیت« )طعنه ای به واقعه جاسوسی همراه شنود 
موس��وم به »واترگیت« که به اس��تیضاح ریچارد نیکسون، رئیس جمهوری 

آمریکا در دهه 70 انجامید( از این اتفاق یاد کرد.
تلویزیون، معرف صعود و سقوط

لوتیت��و گویا می دانس��ت حرف های��ش ضبط می ش��ود چون م��دام در 
صحبت هایش می گفت حتی اگر صدایش ضبط ش��ود هم پای حرف هایش 
می ایستد. یکی از حرف هایی که او باید با قدرت از آن دفاع کند، اظهارنظرهایش 

درباره صعود و سقوط تیم هاست:  »فدراسیون و اتحادیه سری آ نمی خواهند 
تیم هایی مانند فرشینونه به سری آ صعود کنند چون نامشان نوعی ضد تبلیغ 
است و تماش��اگران تمایل ندارند بابت دیدن بازی هایش��ان پول بپردازند. به 
همین دلیل از صعود چنین تیم هایی جلوگیری می شود تا مبادا پول تیم های 
بزرگ بابت حق پخش کم شود و به حس��اب تیم های دیگر برود.« لوتیتو در 
این ش��نودها، تصمیم گیرنده های س��ری آ را بیکاره خوانده اس��ت و جالب 
این که برتا، رئیس برگزاری س��ری آ هم این حرف های او را تأیید کرده است: 
»لوتیتوگفته تیم های سری آ بیش از فدراسیون و سازمان لیگ در تصمیمات 
نقش دارند. بله، حق با اوست چون همه تصمیمات مهم پس از تصویب شدن 

توسط روسای تیم های سری آ تصویب می شود.« بی دلیل نیست که لوتیتو، 
خودش را قدرتمندتر از همه اعضای فدراسیون ایتالیا و سازمان لیگ می داند. 
 غیر از دیمیتریو آلبرتینی، نایب رئیس فدراسیون فوتبال ایتالیا، واکنش افراد 

متهم شده از سوی لوتیتو توأم با تأیید حرف های جالب رئیس لاتزیو بود!
 شنودهای جدید در راه است

طبق ادعای فدراسیون فوتبال ایتالیا، شنودهای دیگری از لوتیتو به زودی 
وارد بازار و درواقع رس��انه ای می شود و در این صورت رئیس لاتزیو باید درباره 
همه اتهامات مطرح کرده به شکل ش��فاف توضیح دهد. او گفته در سال های 
گذش��ته چندین برابر مس��ئولان توزیع کنن��ده حق پخش، ب��رای تیمش 
درآمدزایی کرده و بسیار بیشتر از آنها مفید بوده است! رئیس لاتزیو به عنوان 
 یک وکیل از عواقب حقوقی حرف هایش اطلاع داشت و بعید به نظر می رسد

 بی توجه به عواقب کار، چنین افشاگری های گسترده ای انجام داده باشد پس با 
این اوصاف می توانیم انتظار یک تابستان پر از رسوایی را داشته باشیم.«

شهروند| فدراسیون کشتی در ادامه روزهای شلوغ 
خود و بعد از پشت سر گذاش��تن جام تختی که به نظر 
امسال با جذابیت بیش��تری در کرمانشاه دنبال شد، در 
پایان این هفته میزبان 8 تیم برتر کشتی فرنگی جهان 
خواهد بود تا بتواند از عنوان قهرمانی  سال گذشته خود 

دفاع کند.
سطح بالای جام تختی

علیرض��ا رضایی، س��خنگوی فدراس��یون کش��تی 
درب��اره برگزاری مس��ابقات جام تختی به »ش��هروند« 
می گوید: »این رقابت ها امس��ال در بهترین شرایط و در 
بالاترین س��طح برگزار ش��د. مربیان تیم های ملی نیز 
اس��تعدادهای خوبی را در این مسابقات کشف کردند و 
تمام کشتی گیران را زیر نظر داشتند. امسال همچنین 
کش��تی گیران ما که در سطح جهانی کشتی می گیرند 
نیز با تعداد بیش��تری در جام تختی ش��رکت کردند و 
همین باعث شده بود تا سطح رقابت ها بالاتر برود. این که 
تیم های ملی ایران در این مس��ابقات عنوان قهرمانی را 
به دست آورند،  دلیلی نمی شود که بگوییم سطح تیم های 

دیگر پایین بوده است.«

شروع خوب کشتی پهلوانی
او در ادامه به اولین دوره برگ��زاری این رقابت ها در 3 
رده فرنگی،  پهلوانی و آزاد اشاره می کند: »کشتی پهلوانی 
که مدتی است با تصمیم کمیته بین المللی المپیک به 
زیر مجموعه فدراس��یون های کش��تی سراسر جهان 
درآمده،  ریش��ه ایرانی دارد و پیش از ای��ن در ایران زیر 
نظر فدراسیون پهلوانی اداره می شد. در اولین گام برای 
گسترش و جهانی شدن این رشته فدراسیون کشورمان 
کش��تی پهلوانی را نیز وارد جام تختی کرد و با استقبال 
خوب خارجی ها نیز همراه بود. همچنین کشتی فرنگی 

از جام یادگار امام به جام تختی انتقال یافت.«
نگران نیستیم

گفته می شود فدراسیون کشتی نگران است مالکیت 
کشتی پهلوانی را که ریشه ای ایرانی دارد از دست بدهد 

اما رضایی این مس��أله را رد می کند: »کش��تی پهلوانی 
رش��ته ملی ماس��ت اما با توجه به همه گیر ش��دن آن 
کش��ورهای دیگر نیز به دنبال پیشرفت در آن هستند،  
پس نمی توانیم مادام العمر این رشته را به نام خود ثبت 
کنیم. ما باید تلاش کنیم که قهرمانی ایران در این رشته 
همیشه ادامه دار باشد. مثلا جودو یک ریشه ژاپنی دارد و 
الان کشورهای دیگر نیز در آن مدال می آورند اما ژاپنی ها 

مدال های بیشتری در آن دارند.«
قهرمانی با جوانان فرنگی کار

او در پای��ان درباره غیب��ت س��تاره های تیم ملی در 
جام جهانی کشتی فرنگی صحبت می کند: »این نفرات 
با اطلاع کادرفنی در اردوها غیبت دارند. البته دوس��ت 
داشتیم که تیم کشتی فرنگی کش��ورمان با تمام قوا در 
جام جهانی شرکت کند اما حالا هم جوانانی حضور دارند 
که جای این ستاره ها را پر کنند. در هر صورت این یک 
توفیق اجباری ش��ده تا با همین جوانان به دنبال تکرار 
قهرمانی سال گذشته باشیم. جام جهانی یک تورنمنت 
درجه 2 در جهان کشتی محسوب می شود اما با این حال 

به دلیل میزبانی تهران قهرمانی برایمان مهم است.«

 حاشیه های برگزاری انتخابات فدراسیون هندبال

گزینه جنجالی، کناره گیری نکرد!
شهروند|  انتخابات پرحاشیه فدراسیون هندبال 
با 25رأی س��رازیر شده به س��مت سیدابوالحسن 
مهدوی به نفع شخصی با اتهام کاندیدا بودن از طرف 

وزارت ورزش پایان یافت.
شروع حواشی

حاش��یه های انتخاب رئیس جدید فدراس��یون 
هندبال از وقتی شروع شد که انگ حمایت از سوی 
وزارت ورزش به پیشانی مهدوی چسبید. متعاقبا، 
درست چند روز قبل از شروع انتخابات، چند نفر از 
نمایندگان استان ها و باشگاه ها تغییر کردند تا شائبه 
ایجاد امن ترین فضا ب��رای انتخاب مهدوی با حذف 
نمایندگان مخالف اوج  بگیرد. جالب این که مسئولان 
فدراس��یون تأکید کردند وزارت ورزش خواسته 2 
باشگاهی که قرار بود در مجمع حضور داشته باشند 
نیز تغییر کنند! پیش از این در نامه ای رسمی اعلام 
شده بود نماینده باشگاه ها در انتخابات از ثامن الحجج 
مشهد و ثامن الحجج س��بزوار هستند اما در آستانه 
انتخابات، وزارت ورزش در تماس��ی با فدراس��یون 
هندبال از آنها خواسته در نامه ای رسمی نمایندگان 
باشگاه های سبزوار و مشهد را حذف کرده و در مقابل، 

نمایندگان بافق یزد و سپاهان را معرفی کنند.
اتهام غیرهندبالی بودن

از س��وی دیگر ناآش��نایی یا حداقل کم اطلاعی 
شخص انتخاب شده با هندبال، دیگر ادله مخالفت 
مخالفان مهدوی با اوس��ت. او اما پ��س از برتری در 
انتخابات خیل��ی خونس��ردانه از آینده ح��رف زد:  
»امیدوارم به نحوی کار کنم تا آنهایی که به من رأی 
ندادند خیلی زود نظرشان عوض شود و همراه جامعه 
هندبال باشم.« البته از سویی سجادی، معاون وزیر 
ورزش نیز این اته��ام را رد کرد:  »فکر می کنم وی از 
خانواده هندبال باشد چرا که سال ها در بخش های 
مختلف فدراسیون هندبال مس��ئولیت داشته و از 

مدیران باسابقه وزارت ورزش محسوب می شود.«
40 رأیی که به دست نیامد

مهدوی که گفته بود ب��ا 40رأی، رئیس هندبال 
خواه��د ش��د و در غیر ای��ن ص��ورت کناره گیری 
خواهد کرد دی��روز ب��ا کس��ب 25 رأی از 39 رأی 
ماخوذه به عنوان رئیس انتخاب شد اما هیچ حرفی 
از کناره گیری نزد. او حتی در حاشیه این مجمع به 
صورت اتفاقی با آرش برهانی روبه رو شد و از او تقاضا 

داشت که بیاید و رأی هم بدهد!
واکنش ملی پوشان چیست؟

ملی پوش��ان هندبال که در یکی، 2 س��ال اخیر با 
مدیریت این فدراسیون چه در زمان کوزه گری و چه 
در زمان نصیری درگیر بودند و حتی مدتی نیز این 
مسأله به هندبال ملی کشورمان ضربه زد،  هنوز هیچ 
موضعی مقابل رئیس جدید نگرفتند و باید دید که 
مهدوی می تواند با سیاست خود رابطه خوبی با آنها 

برقرار کند یا خیر.

 تهدید مصری ها از سوی داعش
مرتضی منصور، رئیس باش��گاه الزمالک مصر با 
حضور در مراس��م معارفه مانوئل فریرا، س��رمربی 
جدید تیمش فاش کرد پس از کشته شدن 22 نفر 
از هواداران این تی��م در درگیری با نیروهای پلیس 
مصر از سوی گروه تروریستی داعش تهدید به مرگ 
شده است. یکشنبه گذشته طرفداران تیم الزمالک 
سعی داشتند بدون داشتن بلیت برای تماشای بازی 
تیم شان در هفته بیستم لیگ برتر فوتبال مصر وارد 
ورزشگاه شهر قاهره شوند که این مسأله سبب بروز 

درگیری بین آنها و نیروهای پلیس شد. 

بولت خداحافظی می کند
یوسین بولت، س��ریع ترین مرد جهان اعلام کرد  
سال آینده برای آخرین بار در المپیک حضور می یابد 
و س��پس با حضور در رقابت ه��ای قهرمانی جهان 
 سال 2017 از دنیای قهرمانی خداحافظی می کند. 
این ورزشکار جامائیکایی بارها عنوان کرده دوست 
دارد برای این تیم انگلیس��ی بازی کند اما حالا انگار 
از این کار صرف نظر کرده اس��ت. سریع ترین دونده 
جهان با توصیف س��رمربی شیاطین سرخ به عنوان 
فردی خود رأی، تأکید کرد تاکتیک های او مناسب 

قرمزپوشان اولدترافورد نیست!

قلیان میوه ای به درد نمی خورد!
روي هاجسون، سرمربي تیم ملي انگلیس، اعتراف 
ک��رد از دیدن عکس جک ویلش��ر درح��ال قلیان 
 کش��یدن نگران نش��ده زیرا خودش هم زماني این 
کار را انجام می داد! او گفت: »به عنوان یک سیگاری 
س��ابق، وقتی من قلیان را امتحان ک��ردم، متوجه 
ش��دم  کش��یدن این نوع ماده چقدر مسخره است. 
نمی توانس��تم درک کنم که چرا باید چنین چیزی 
را مصرف کرد. ج��دا از مزه میوه ای  ک��ه در دهانت 

احساس می کنی، لذت دیگری ندارد.«

ورزش جهان

تیتر بازی

  جاسم کرار،   هافبک عراقی استقلال به دلیل اعتراض 
به تصمیم داور در دیدار با سایپا به 2 جلسه محرومیت 

از سوی کمیته انضباطی محکوم شد.
  مدی��ر تی��م فوتب��ال امید اع��لام کرد که ش��ایعه 

کناره گیری محمد مایلی کهن از تیم صحت ندارد.
  سرمربی تیم ملی والیبال ایران روز دوشنبه وارد ایران 
می ش��ود و قرار است مس��ابقات پلی آف لیگ را نیز از 

نزدیک تماشا کند. 
  با توجه به جلس��ه افتخاری با خسوس در اسلوونی، 
رئیس کمیته فوتس��ال گزارش جلسه را به کفاشیان 
ارایه خواهد داد تا در مورد ادامه همکاری با این مربی 

اسپانیایی تصمیم گیری شود. 
  افش��ین اس��ماعیل زاده هافبک پرسپولیس پس 
از تمرین دیروز این تیم با یک��ی از خبرنگاران در کنار 

زمین درگیری فیزیکی شدیدی پیدا کرد.

سجادی:  وزارت ورزش گزینه ای برای خرید استقلال 
و پرسپولیس ندارد

درخش�ان:  دغاغله کفش پرتاب ک��رد اما معذرت 
خواست و برگشت/ خیلی ها می خواستند نابودم کنند

کفاشیان: چرا فدراس��یون باید شریک جرم پولادی 
باشد؟/ کی روش نمی تواند با جای دیگر مذاکره کند

 شاگردان گل محمدی در مسیر مدعی شدن

ذوب آهن چراغ خاموش بالا می آید
شهروند| آن روزهایی که تیم ذوب آهن در حکم 
یک قعرنش��ین، یکی پس از دیگری بازی های خود 
را با باخت پشت سر می گذاش��ت،  خوش بین ترین 
هواداران تص��ور نمی کردند س��بزقبایان اصفهانی 
بتوانند در نیم فصل دوم در حد یک تیم مدعی ظاهر 
شوند. شاگردان یحیی گل محمدی اما فعل خواستن 
را به خوبی صرف کردند و ح��الا آنها با پیروزی های 
پی درپی تنه��ا یک پای فینال حذفی هس��تند که 
شانس رسیدن به سهمیه آسیایی و حتی قهرمانی را 
نیز دارند. ذوب آهن دیروز در آخرین دیدار باقیمانده 
از هفته بیستم لیگ برتر مقابل استقلال خوزستان به 
میدان رفت و با نتیجه 2 بر یک به برتری رسید. این 
پیروزی ذوب آهن را 30 امتیازی کرد و در رده ششم 
نگه داشت. حالا ش��اگردان گل محمدی این شانس 
را دارن��د که باز ه��م در جدول صع��ود کنند و البته 
پتانسیل جبران حتی 9 امتیاز نیز در ساق هایشان 
دیده می شود، هرچند که کار دشواری برای رسیدن 

به عنوان قهرمانی دارند.

 به همت ستاره های تیم ملی 98 صورت می گیرد

آشتی کنان دایی و کریمی
شهروند| رابطه علی کریمی و علی دایی از دیرباز 
شکرآب بوده اس��ت. این دو س��تاره سابق تیم ملی 
فوتبال حتی در زمانی ک��ه به فاصله چند متر درون 
مستطیل سبز بازی می کردند نیز برای مدت زیادی 
ارتباط کلامی نداش��تند. به حدی که ش��ایعه پاس 
ندادن دوطرف به یکدیگر مطرح شد و بعدها کریمی 
این فرضیه را تأیید کرد. با پایان یافتن فوتبال هر دوی 
آنها، این اختلافات نه تنها فروکش نکرد که شدت هم 
گرفت. حالا با گذشت زمان اما برخی همدوره ای های 
این دو نف��ر قصد دارند مقدمات آشتی کنانش��ان را 
فراهم کنند. کریمی و دایی تاکنون دوبار با هم آشتی  
کرده اند اما این آشتی کنان هیچ گاه شکل واقعی به 
خود نگرفت و در ادامه شاهد مصاحبه ها و رفتارهای 
متناقض دو علی پرس��پولیس بودیم. س��تاره های 
تیم ملی 1998 اما قصد دارن��د این ضرب المثل که 
»تا سه نشه بازی نش��ه« را دوباره زنده کنند. بهروز 
رهبری فرد در این باره می گوید:  »همه می دانند که 
به سادگی نمی توان از کنار نام سه علی پرسپولیس 
گذش��ت. علی پروین، عل��ی دایی و عل��ی کریمی 
اسطوره های پرسپولیس هس��تند و ما به دنبال این 
هستیم تا در یک بازی خیرخواهانه دوستانه کدورت 
میان دایی و کریمی را برطرف کنیم. در این باره هم با 
علی کریمی و هم با عل��ی دایی صحبت کردم و آنها 
خودش��ان هم از این که میانشان س��وءتفاهم است 

ناراحت هستند.«

 کسب دومین سهمیه المپیک توسط عسگری

درخشش رکابزنان ایرانی در تایلند
شهروند|  مس��ابقات دوچرخه سواری قهرمانی 
آسیا که چند روزی است در تایلند در جریان است،  
روز گذش��ته با یک اتفاق ویژه برای ایران همراه بود. 
حسین عسگری که در آستانه 40 سالگی قرار دارد، 
توانست با رس��یدن به قهرمانی مسابقات تایم تریل 
انفرادی در بخش جاده،  دومی��ن مدال طلای خود 
را در این رقابت ها کس��ب کند و از سویی به سهمیه 
مستقیم المپیک 2016 ریو برس��د. پیش از او تنها 
احس��ان روزبهانی در بوکس توانس��ته بود سهمیه 
خود را برای حضور در برزیل قطعی کند اما کس��ب 
سهمیه توسط عسگری که یک ماه دیگر 40 سالگی 
خود را جشن می گیرد،  در نوع خود جالب توجه است. 
البته از این پس و در س��ال 2015 باید شاهد کسب 
سهمیه های بیشتر توسط ورزش��کاران کشورمان 
باش��یم.در هر صورت کاروان دوچرخه سواری ایران 
با کس��ب 3 مدال طلا، 4 نقره و 2 برنز در مس��ابقات 
قهرمانی آسیا در تایلند، بهترین نتیجه بعد از پیروزی 
انقلاب اسلامی ایران را کسب کرده است که در نوع 
خود یک رکورد محسوب می ش��ود و می تواند نوید 

روزهای بهتری را در دوچرخه سواری بدهد.

حاشیه

ذره بین

اسکوبورد

 جام حذفی انگلیس: وست بروم4- وستهام صفر، 
بلکبرن4- استوک سیتی1 و دربی کانتی1- ردینگ2 
هفته بیست وسوم لالیگا: سویا3-کوردوباصفر و 

آلمریا2- سوسیداد2
هفته بیس�ت و یکم بوندس لیگا: بایرن مونیخ8، 
 هامب��ورگ صف��ر، لورک��وزن4- ولفس��بورگ5، 
گلادباخ1- کلن صفر، هوفنهایم2- اش��توتگارت1، 

وردربرمن3 -آگزبورگ2 و دورتموند 4 – ماینتز 2 

شهروند| اعتراضات به داوری مسابقات اتفاقی است 
که در س��ال های اخیر در فوتبال ایران مرس��وم شده و 
مربیان معمولا پس از باخت تیمشان در کنفرانس های 
خبری بیش��ترین تقصیر را متوج��ه داوران می کنند 
اما این اتف��اق در هفته های اخیر لیگ برتر به ویژه بعد از 
آغاز دوباره لیگ بعد از تعطیلات نیم فصل به اوج خود 
رسیده، به نحوی که حتی رئیس سازمان لیگ نیز پشت 
داوران را خالی کرده و خواستار بالا بردن سطح ارتقای 

داوری ایران شده است. 
وقتی داوران به ضرر همه سوت می زنند

در 3 هفته ای از لیگ برتر که بعد از تعطیلات نیم فصل 
برگزار شده، شاید به صراحت بتوان گفت تمام مربیان 
لیگ برتری علیه داوری صحبت کرده اند و دلیل ناکامی 
تیم خود را قاضی میدان دانس��ته اند. این که اشتباهات 
داوری وجود داش��ته را نمی توان منکر ش��د اما این که 
تمام مربیان معتقدند چند امتیاز را به این دلیل از دست 
داده اند و می توانس��تند چند رتبه بالاتر در جدول قرار 

بگیرند، در نوع خود جالب توجه است.
خبری از برخورد نیست

با این که در ابتدای فصل از س��وی کمیته انضباطی 
فدراسیون فوتبال اعلام ش��د که مربیان لیگ برتری در 
صورت مصاحبه علیه داوران با جریمه و محرومیت های 
سنگینی روبه رو می شوند اما به نظر می رسد حسن زاده 
و تیمش در کمیته انضباطی این روزها خودش��ان را به 
خواب زمستانی زده و قصد ندارند علیه هجمه به وجود 

آمده کاری انجام دهند. 
کمیته داوران چه می کند؟

البته نباید ماجرا را فقط از یک س��و نگاه کرد و گفت 
که اعتراض تمام مربیان بی جاست و هیچ اشتباهی در 
زمین از سوی داوران صورت نمی گیرد. برخی اشتباهات 
داوران آن قدر فاحش اس��ت که حت��ی رئیس کمیته 
داوران و دپارتم��ان داوری نیز مجبور ب��ه پذیرش آن 
می شوند. به نظر می رسد این روزها در کمیته داوران به 
جای جلسه گذاشتن برای رسیدن به یک راه حل جهت 
کاهش این اش��تباهات، اعضای این کمیته به کارهای 

دیگری مشغول هستند .
تاج پشت باشگاه ها درآمد

مهدی تاج، رئیس س��ازمان لیگ بع��د از جوی که در 
روزهای اخیر علی��ه داوران به وجود آم��ده در نامه ای به 
کفاشیان خواستار برگزاری یک جلسه با حضور رئیس 
فدراسیون، رئیس کمیته داوران و رئیس دپارتمان داوری 
شد تا بتوان به راهکاری برای ارتقای سطح داوری دست 
پیدا کنند. این درحالی است که تاج به مربیان و باشگاه ها 

اصلا بابت اعتراضات مداوم خود خرده نگرفته است.
بدهی 7 میلیاردی

 از س��ویی دیگ��ر برخ��ی داوران در دف��اع از خ��ود 
عدم پرداخت حقوق خود را یکی از دلایل نداشتن تمرکز 
در مسابقات می دانند. به اعتقاد برخی از افراد نزدیک به 
فدراسیون داوران در رده های مختلف حدود 7 میلیارد از 
فدراسیون طلبکارند که برخی از آنها حتی 2، 3 سالی 

حقوقشان به تعویق افتاده است. 
اختلاف کمیته و دپارتمان تأثیرگذار است؟

در سال های اخیر با ورود فریدون اصفهانیان به کمیته 
داوران و علنی ش��دن اختلاف او با حس��ین عسگری 
به عن��وان رئی��س دپارتم��ان داوری و از هم��ه مهم تر 
تداخل وظایف ای��ن 2 نهاد، اختلاف��ات داخلی داوران 
نیز به اوج خود رس��یده و حتی مشخص نیست که چه 
کسی داوران را چینش و چه کسی در برابر عملکرد آنها 
پاسخگو است. البته به نظر عسگری روزهای پایانی خود 
را در دپارتمان داوری پشت سر می گذارد و اصفهانیان 
توانسته مسئولان را بلندپایه فدراسیون را برای کنار زدن 

او متقاعد کند.«
اصفهانیان: داوران هم اشتباه می کنند

فریدون اصفهانی��ان، رئیس کمیت��ه داوران درباره 
اش��تباهات متعدد داوری در هفته ه��ای اخیر لیگ به 
»شهروند« می گوید: »آنچه را که وظیفه مان بوده انجام 
داده ایم، کلاس های توجیهی و تس��ت های آمادگی را 
برگزار کردیم. داوران با شرکت در آزمون موفق شده اند 
مجوز قضاوت بگیرند و مس��لماً اش��تباهاتی هم انجام 
می دهند ک��ه ما منکر آن نمی ش��ویم.« وی همچنین 

می افزاید: »ایرادی ندارد که مربیان اعتراض کنند اما به 
جای صحبت کردن در رسانه ها، به صورت کتبی به ما 
نامه بنویسند و جواب هم بخواهند. آقایانی که اعتراض 
می کنند، هنگامی که داوری به نفع ش��ان هم می شود 

ساکت  نباشند«
وظیفه تاج نیست درباره داوران نظر بدهد

علی خس��روی، کارش��ناس داوری کش��ورمان در 
واکنش به ورود س��ازمان لیگ به اش��تباهات داوری و 
درخواست تاج از کفاشیان برای بالا بردن سطح داوران 
به »شهروند« می گوید: »اصلا این مسأله جزو وظایف 
تاج نیست. تش��کیلات داوری جداست و هیات رئیسه 
تصمیم گرفته که اصفهانیان رئیس کمیته داوران باشد. 
به نظرم بهتر است تاج به جای این که درباره داوران نظر 
بدهد، به فکر پرداخت بدهي 7 میلیاردی آنها باشد. به 
نظر می رسد چند مربی با مصاحبه های خود او را تحت 
فشار گذاشته اند.« وی همچنین با اشاره به اشتباهات 
داوران در هفته ه��ای اخیر می افزای��د: »تکلیف ما در 

داوری ابتدا باید مشخص شود، نه این که اصفهانیان برای 
برکناری عسگری تلاش کند و از سویی دیگر دائما در 
جلسه شورای شهر باش��د. اعضای کمیته داوران یا در 
نظارت بازیهای لیگ هستند یا خارج از کشور یا پی انجام 
امورشخصی، پس چه کس��ی به امور داوری رسیدگی 

می کند؟«
در انتظار یک تعامل دوطرفه

شاید نتوان در ماجرای اش��تباهات داوری و متقابلا 
اعتراض مربیان دس��ته خاصی را مقصر دانس��ت زیرا 
تشکیلات داوری ایران از همان فدراسیون دارای مشکل 
است و مربیان و بازیکنان نیز نحوه برخورد با داور را خوب 
نمی دانند و حتی برخی از مربیان داور را تنها شخصی 
می بینند ک��ه در زمان باخت می توانند از آن اس��تفاده 
ابزاری کنند. البته افت داوری ایران در سال های اخیر به 
غیراز چند نفر خاص کاملا مشهود است و باید این فضا 
با همکاری باشگاهها و فدراسیون تغییر کند وگرنه شاید 

شاهد اتفاقات تلخ تری در سال های آینده باشیم.

گزارش »شهروند« از حاشیه های اخیر درباره داوری های فوتبال

سوت های کَرکننده
   فریدون اصفهانیان: منکر اشتباهات تأثیرگذار داوران نیستیم

    علی خسروی: وظیفه تاج نیست درباره داوری حرف بزند

شکایت داوران دیدار نفت و پیکان از منصوریان
وکیل علی صفایی و علی میرزابیگی داور و کمک داور ب��ازی نفت تهران و پیکان دیروز 
از منصوریان س��رمربی نفت تهران به کمیته انضباطی فدراسیون فوتبال به اتهام تهمت، 
افترا و نش��ر اکاذیب و مصاحبه های خلاف واقعیت شکایت کردند. در پایان مسابقه نفت و 
پیکان منصوریان صحبت هایی علیه تیم داوری این بازی انج��ام داد و آنها را متهم کرد که 

می خواستند اشتباهات تیم داوری دیدار استقلال و پیکان را جبران کنند. 

رقابت

ش�هروند| پرس��پولیس بع��د از 
5 شکس��ت متوال��ی در 
بحرانی ترین ش��رایط 
خود توانست پدیده 
مش��هد را شکست 
ده��د و ت��ا ح��دی 
روحی��ه از دس��ت 
رفته بازیکنان این تیم 
برگردد و مرهم 
کوچکی 
هم 

برای زخم های هواداران باش��د، البته امید عالیش��اه، 
ناجی سرخپوشان در بازی روز جمعه اعتقادی به وجود 
بحران در تیمش ندارد. زننده گل برتری پرسپولیس، 

بابت گلی که زده حسابی تعجب کرده است.
تعجب از گل!

گفت و گوی »ش��هروند« با عالیش��اه با یک سوال 
کلیشه ای آغاز می ش��ود: »بازی چطور بود؟«؛ پاسخ  
هافبک ریزنقش را بخوانید:  »ما موقعیت های بسیار 
زیادی در این دیدار به دس��ت آوردیم اما فقط یک گل 
زدیم. اگر توپ هایمان وارد دروازه می شد می توانستیم 
3 یا 4 گل به ثمر برسانیم اما به هر حال قسمت این بود 
که با همان یک گل پیروز شویم. آن هم با گل من. بابت 
این گل خیلی خوشحالم. چیزی که روی صحنه گل 
مرا متعجب کرده، پرشی است که در آن صحنه داشتم. 
وقتی فیلم بازی را دیدم،  خودم هم متوجه نشدم چطور 

آن توپ را گل کردم. به  هر حال امیدوارم بازهم بتوانم 
برای تیمم مثمرثمر باشم.«

پرسپولیس، بحران نداشت!
»آیا پرس��پولیس با ای��ن پیروزی از بح��ران خارج 
شد؟«؛ پاسخ این سوال را عالیش��اه اینگونه می دهد:  
»واقعیت این است پرس��پولیس بحرانی نداشت که 
از آن خارج ش��ود! تیم ما فقط بدش��انس بود و دلیل 
این ک��ه در بازی های قبل نتیج��ه نمی گرفتیم عدم 
ورود توپ هایمان به دروازه حریفان بود. ما در هر بازی 
موقعیت های زیادی به دست می آوریم که با بی دقتی 
آنها را از دست می دهیم. این ضعف ما است و نمی شود 
اسمش را بحران گذاش��ت، البته ناراحتی هواداران را 
درک می کنیم و امیدوارم در بازی های بعد هم با همین 
شرایط ادامه دهیم و بتوانیم به زودی به رده های بالای 

جدول برسیم.«

کار راحت تر در لیگ قهرمانان
هافبک پرس��پولیس بازی در لیگ قهرمانان آسیا 
را راحت تر از حضور در لی��گ برتر می داند:   «برای این 
حرف دلیل دارم. در لیگ به علت فشردگی مسابقات 
و این ک��ه بازی ها زود به زود برگزار می ش��ود، کارمان 
سخت تر است و همین امر س��بب می شود استرس و 
فشار بیشتری روی بچه ها باشد اما در لیگ قهرمانان 
آسیا این طور نیس��ت. می توانیم با آسودگی بیشتری 
بازی ها را پیش ببریم و امیدوارم نتایج خوبی کس��ب 
کنیم. هدف همه ما در لی��گ قهرمانان صعود از گروه 
است و امیدوارم با حمایت هواداران به این مسأله مهم 

دست پیدا کنیم.«
سهمیه آسیایی می خواهیم

صحبت ه��ای پایانی عالیش��اه به ه��دف گذاری 
پرس��پولیس در پایان فص��ل ربط پیدا می کن��د:  »با 
این که از صدر جدول امتیاز زیادی فاصله داریم اما سعی 
خواهیم کرد این اختلاف را تا جای��ی که امکان دارد، 
جبران کنیم. هدف ما رسیدن به سهمیه آسیایی است 
و امیدوارم با تلاش بازیکنان و درایت کادرفنی بتوانیم 

چیزی که موردنظرمان است را تحقق بخشیم.«

گفت وگوی »شهروند« با امید عالیشاه، ناجی پرسپولیس

از گلی که زدم، متعجبم!
    پرسپولیس بحرانی نداشت که از آن خارج شود

 علیرضا رضایی در گفت وگو با »شهروند« از روزهای شلوغ کشتی می گوید

بدونستارههاهمقهرمانجهانمیشویم

منهای فوتبال


